
Zápis ze 4. jednání Komise pro humanitární pomoc Ukrajině RMČ 
Praha 10, které se konalo dne 1. 4. 2022, videokonferenčně 

od 8:32 do 8:57 hodin

Přítomní členové KOM: Ing. Petr Beneš, MgA. David Kašpar, Jaroslav Štěpánek, MBA, 
Ing. Jana Komrsková, Mgr. Pavel Mareš, Mikuláš Pobuda, Ing. arch. Martin Valovič, 
Ing. Zdeněk Vávra, Ph.D.

Omluvení členové KOM: Ing. Michal Narovec, JUDr. Radmila Kleslová (v zastoupení Jaroslav 
Štěpánek, MBA)
Neomluvení členové KOM:-
Hosté: Ing. Marek Šuran

Jednání KOM bylo zahájeno v 8:32 hodin.

Program: schválené body jednání

1. Schválení programu 4. zasedání KHPU.
2. Schválení zápisu z 3. zasedání KHPU.
3. Aktuální situace a další informace.
4. Návrhy politických klubů k činnosti KHPU.
5. Diskuze, různé.

Popis průběhu jednání KHPU.

K bodu 1. Schválení programu KHPU č. 4.

Předseda přivítal členy Komise pro humanitární pomoc Ukrajině RMČ Praha 10 (dále také 
KHPU) a zahájil jednání. Konstatuje se, že KHPU byla na dnešním jednání schopná usnášení. 
Předseda KHPU následně nechal hlasovat o návrhu programu, který byl členům komise 
předem rozeslán.

Průběh hlasování:
Pro: 6
Proti: 0
Zdržel se: 0
Nehlasoval: 1

program jednání byl schválen
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K bodu 2. Schválení zápisu z 3. zasedání KHPU.

Předseda KHPU nechal hlasovat o znění zápisu KHPU č. 3 ze dne 25. 3. 2022 (byl rozeslán 
elektronicky).
Do diskuze k případnému doplnění zápisu se nikdo nepřihlásil.

Průběh hlasování:
Pro: 7
Proti: 0
Zdržel se: 0
Nehlasoval: 0

Zápis z jednání č. 3 bylo přijato

K bodu 3. Aktuální situace a další informace

Předseda KHPU informoval o ubytovaných uprchlících na BDM, kde je situace stabilizovaná. 
Ve středu na jednání výboru sociálního byla projednána možnost zapojení nízkoprahového 
zařízení pro děti a mládež (zda by bylo možné jejich prostory využít v odpoledních hodinách 
pro aktivity ukrajinských dětí). V této věci proběhne ještě další jednání.
Petr Beneš potvrdil, že situace v BDM je stabilizovaná. Lidé dostali ubytovací smlouvy (na 
měsíc). Prodlužují se automaticky, pokud není smlouva 7 dní předem prodloužena. Jedna 
ubytovací jednotka se uvolnila. Do konce měsíce března bylo ubytovaným poskytováno 
stravování. Aktuálně jsou kuchyňky jednotlivých jednotek zařízeny základním nábytkem a 
vybavením pro přípravu jídla (stoly, židle, hrnce, ledničky aj.). Dokoupí se cca 13 matrací, tak 
aby všichni lidé spali na matracích.

David Kašpar uvedl, že aktuálně je z 300 volných míst v základních školách 253 naplněno. 
V mateřských školách je alokováno 17 dětí. Na základě rozhodnutí rady je zřízeno adaptační 
centrum v budově Jasmínová 35. U ukrajinských dětí umístěných ve školách zřizovaných MČ 
Praha 10 nejsou evidovány žádné problémy ani krizové situace. Připravujeme se na začátek 
školního roku v září. Evidujeme nabídku stavby modulární mateřské školky (spíše bych se 
přikláněl k hledání prostor k pronájmu).
Mikuláš Pobuda se zeptal na memorandum, které vytvořilo hl. m. Praha ohledně 
infrastrukturních kapacit pro vzdělávání, zda se toto memorandum začalo tvořit v souvislosti 
s uprchlíky.
David Kašpar nezaznamenal, že by toto memorandum bylo přijato v souvislosti s válkou na 
Ukrajině.
Martin Valovič dodal, že memorandum bylo vytvořeno jednostranně ze strany hl. m. Prahy a 
nebylo konzultováno s žádnou MČ.
Zdeněk Vávra se zeptal jaká je situace s výukou češtiny. A dále měl dotaz, jak funguje 
poradenství radnice v psychologické oblasti (něco jako národní ústav duševního zdraví, 
asistenční centra aj.). Mluvil jsem s některými uprchlíky a největší problém spatřují v 
chybějícím psychologickém poradenství (aby je někdo vyslechl).
David Kašpar odpověděl, že celá záležitost s výukou dětí je v procesu. Děti se učí česky a také 
probíhají základní kurzy češtiny.
Zdeněk Vávra: Na naší fakultě kurzy češtiny probíhají (učí také důchodci, učitelé jiných jazyků 
aj.). Vidím výuku českého jazyka jako prioritu.
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K bodu 4. Návrhy politických klubů k činnosti KHPU

Bez návrhu.

K bodu 5. Diskuze, různé

Bez návrhu.

Předseda KHPU sdělil, že příští jednání bude svoláno pravděpodobně na 8. 4. 2022 v 8:30 
hod.

Ing. Marek Šuran, zastupující tajemník KHPU

1. 4. 2022

Mikuláš Pobuda, předseda KHPU
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